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Protokół nr 3/VIII/2018                                                                                                                                   

z obrad sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie                                                                     

z dnia 14 grudnia 2018 roku 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 14:00 

Zakończenie obrad –  godz. 18.15 

 

Ad. 1  

Sprawy regulaminowe: 

Sesja rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie, przy ul. Gdańskiej 12. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński. 

W sesji uczestniczyli: Wójt Gminy Błażej Konkol, Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska, Radca Prawny 

Wawrzyniec Rybak, Pan Leszek Orczykowski Dyrektor GOKSiR  i sołtysi Gminy Trąbki Wielkie. 

Przewodniczący stwierdził, na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 15 radnych. Ustawowy 

skład Rady Gminy wynosi 15 radnych. Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 

do protokołu. Kolejno przedstawił dzisiejszy porządek obrad. 

  

Proponowany porządek obrad: 

11..  Sprawy regulaminowe: 

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad; 

- Zatwierdzenie porządku obrad; 

- Przyjęcie protokołu z II zwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie; 

22..  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2018 - referuje  Zofia 

Gorzyńska Skarbnik Gminy; 

33..  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2032 - referuje  

Zofia Gorzyńska  Skarbnik Gminy; 

44..  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla taryfowych grup odbiorców w ramach zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę  i zbiorowego odprowadzania ścieków oraz cen innych usług – referuje Pan Błażej 

Konkol Wójt Gminy; 

55..  Podjęcie uchwały w sprawie projektu regulaminu dostarczenia wody i odprowadzenia ścieków i 

przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.  

66..  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ”Programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych i narkomanii  dla Gminy Trąbki Wielkie na rok 2019 ” – referuje Pan Marek Czerwiński 

Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 

77..  Sprawozdanie Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy; 

88..  Zapytania radnych do sprawozdania Wójta Gminy;  
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99..  Zapytania i wnioski  sołtysów; 

1100..  Zamknięcie sesji zwyczajnej.  

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są uwagi do porządku obrad.  

Wójt Gminy  prosi o wykreślenie z porządku obrad punktu 4 – uzasadnił swój wniosek.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek. Zapytał, kto jest za 

wykreśleniem punktu 4 z proponowanego porządku obrad. 

W głosowaniu udział bierze 14 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie jest za wykreśleniem punktu 4 z proponowanego porządku 

obrad. Szczegóły głosowania w załączniku do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad po zmianie poddając go pod głosowanie: 

Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad; 

- Zatwierdzenie porządku obrad; 

- Przyjęcie protokołu z II zwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie; 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2018 - referuje  Zofia 

Gorzyńska Skarbnik Gminy; 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2032 - referuje  Zofia 

Gorzyńska  Skarbnik Gminy; 

4. Podjęcie uchwały w sprawie projektu regulaminu dostarczenia wody i odprowadzenia ścieków i 

przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ”Programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

i narkomanii  dla Gminy Trąbki Wielkie na rok 2019 ” – referuje Pan Marek Czerwiński Przewodniczący 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy; 

7. Zapytania radnych do sprawozdania Wójta Gminy;  

8. Zapytania i wnioski  sołtysów; 

9. Zamknięcie sesji zwyczajnej.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za odczytanym porządkiem obrad.  

W głosowaniu udział bierze 15 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła porządek obrad. Szczegóły głosowania w 

załączniku do protokołu. 
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− Przyjęcie protokołu z II zwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.  

Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady nie zgłoszono uwag do protokołu. Poddał 

protokół pod głosowanie. Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z II zwyczajnej sesji Rady Gminy 

Rąbki Wielkie. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie w wyniku głosowania jednogłośnie przyjęła protokół z II zwyczajnej 

sesji Rady Gminy. Szczegóły głosowania w załączniku. 

 

Ad. 2 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2018 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/  

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały odczytując 

uzasadnienie projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy nawiązał do rozdziału 01010 dotyczącego zmniejszenia wydatków  z 

tytułu planowanej inwestycji – „Budowa oczyszczalni ścieków w aglomeracji Sobowidz”. Podał, że był 

realizowany przetarg. Zapytał, na jakim etapie jest ten przetarg, na jaki okres zostały przeniesione te 

środki. 

Wójt Gminy – poinformował, że był przetarg, ale tylko na budowę sieci kanalizacyjnej a nie na budowę 

oczyszczalni. Złożonych było dziewięć ofert. Przetarg  składał się z dwóch części. Dwie 

najkorzystniejsze oferty opiewały  na kwotę 16,5 mln zł. W związku z przesunięciami z tego roku na 

przyszły, Gmina będzie mogła podpisać umowę na wykonawstwo tej inwestycji. Na samą oczyszczalnie 

będzie oddzielny przetarg. Całość inwestycji musi być zrealizowana do końca 2020 rok. Jest dwóch 

oferentów. Po dzisiejszej sesji jeżeli te zmiany zostaną przyjęte do budżetu. Zostanie wyłoniony 

wykonawca. 

Radny Grzegorz Żukowski – zapytał, o rozdział 01010 dot. budowy kanalizacji Gołębiewa Wielkiego. 

Zapytał, czy tego typu zmiana wpłynie na tempo rozpoczęcia prac. 

Wójt Gminy – poinformował, że na tempo nie wpłynie, ale aby rozstrzygnąć przetarg trzeba mieć 

zabezpieczone środki do wielkości najkorzystniejszej oferty. Właśnie to czynimy. Zaznaczył, że te 

środki musza być zabezpieczone na czas realizacji, czyli  2019 – 2020 rok. Zwrócił uwagę, że może być 

sytuacja, że w trakcie realizacji inwestycji  będą wprowadzane w budżecie  jakieś korekty.  

Radna Wioleta Frydrych – zapytała o specjalne wydanie gazety pn.: ” Głos Trąbecki”. Zapytała, co w 

tym specjalnym wydaniu  było takiego, że tyle kosztował.   

Wójt Gminy – poinformował, że było to podsumowanie minionej kadencji. Gazeta była dwa razy 

grubsza niż tradycyjnie. Były tam wskazane wszystkie informacje nie tylko dotyczące 

przeprowadzonych na terenie Gminy inwestycji, czy zamieszczonych zdjęć, ale również zamieszczone 

zostały w nim informacje dotyczące wyborów samorządowych z wyszczególnieniem kto, gdzie  startuje.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały. Pytań nie 
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zgłoszono.  

Odczytano treść uchwały.  

Następnie Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały  

W głosowaniu udział bierze 15 Radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/13/2018 w powyższej 

sprawie. Szczegóły głosowania w załączniku do protokołu.  

 

Ad 3 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2032 - 

referuje  Zofia Gorzyńska  Skarbnik Gminy; 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/  

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały odczytując 

uzasadnienie projektu uchwały.  

Radny Marek Czerwiński – zapytał o inwestycję  dotyczącą budowy węzłów integracyjnych Pruszcz 

Gdański. Zapytał, czy dobrze rozumie, że przetarg został rozstrzygnięty na budowę chodnika z 

Sobowidza do Pszczółek. 

Wójt Gminy – podał, ze tak, dotyczy to budowy  ścieżki rowerowej z Sobowidza do Pszczółek. Dodał, 

że przetarg nie jest jeszcze rozstrzygnięty, oferta jest złożona. Jeden milion jest po stronie Gminy a 800 

tyś. zł. zostanie dofinansowane ze środków unijnych.  

Przewodniczący Rady Gminy nawiązał do powyższego tematu. Zapytał, do którego punktu ścieżka ta 

będzie budowana. Dodał, że z jednej strony będzie ona realizowana od punktu, który będzie budowała 

Gmina Pszczółki a z drugiej strony będzie ona budowana do osiedla do ul. Morenowej.  

Wójt Gminy – podał, że ścieżka będzie budowana do wiaduktu nad drogą powiatową do Rościszewa.  

Przewodniczący Rady Gminy - stwierdził, że pozwoli ona komunikować się mieszkańcom osiedla, ale 

są głosy mieszkańców Rościszewka, aby pomyśleć o budowie tej ścieżki również w ich kierunku,  aby 

dzieci uczęszczające do szkoły również mogły z niej korzystać.  

Wójt Gminy -  podał, że dzieci generalnie jeżdżą autobusem. Dodał, że w ramach inwestycji dotyczącej 

budowy węzła integracyjnego, ścieżka realizowana jest w oparciu o dojazd do węzłów integracyjnych i 

obszar wyznaczony jest na poziomie odległości do 2 km od węzła integracyjnego. Nie można tej 

odległości przekroczyć, ponieważ Gmina nie uzyskałaby dofinansowania. Docelowo ścieżka powinna 

prowadzić aż do Skarszew.   

Przewodniczący Rady Gminy - zapytał, czy są jeszcze pytania do projektu uchwały. Pytań nie 

zgłoszono. Odczytano treść uchwały.  

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały  

W głosowaniu udział bierze 15 Radnych. 
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Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/14/2018 w powyższej 

sprawie. Szczegóły głosowania w załączniku do protokołu.  

 

Ad 4 Podjęcie uchwały w sprawie projektu regulaminu dostarczenia wody i odprowadzenia ścieków i 

przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.  

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/  

Pan Błażej Konkol Wójt Gminy – uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Podał, że tak jak 

Rada wcześniej podjęła już regulamin, organ Polskie Wody zaopiniował go negatywnie. Wskazał uwagi 

do Regulaminu i zaproponowali zmiany, które są ujęte w obecnie przedstawionym regulaminie. Zgodnie 

z ustawą, Rada Gminy musi podjąć uchwałę z uwzględnionymi uwagami zgłoszonymi przez Wody 

Polskie, celem ponownego jej przekazania do zaopiniowania do Polskich Wód. Zmiany dotyczą kilku 

punktów, jeżeli Rada ma życzenie, to może odczytać cały regulamin i jeszcze raz przedyskutować go.  

Przewodniczący Rady Gminy przyznał, że regulamin był omawiany w poprzedniej kadencji. Zgłoszone 

uwagi przez organ Polskie Wody muszą być uwzględnione i jeszcze raz musi zostać on przesłany do 

zaopiniowania do Polskich Wód.  Zapytał Radnych, czy cały regulamin ma zostać odczytany. 

Radny Marian Płotka – podał, że każdy otrzymał regulamin do zapoznania się, więc nie widzi potrzeby, aby 

go w całości odczytywać.  

Przewodniczący Rady Gminy - zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono. 

Odczytano treść uchwały.  

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały  

W głosowaniu udział bierze 15 Radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/15/2018 w powyższej 

sprawie. Szczegóły głosowania w załączniku do protokołu.  

 

Ad 5 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ”Programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych i narkomanii  dla Gminy Trąbki Wielkie na rok 2019 ” – referuje Pan Marek 

Czerwiński Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Czerwiński Przewodniczący Gminnej Komisji ds. 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii – podał, że co roku Rada Gminy podejmuje 

program. Program jest skrojony do możliwości finansowych i jest tak zaplanowany, aby był realny do 

zrealizowania. W bieżącym roku środki do dyspozycji - do realizacji przedmiotowego programu, to 

kwota ok. 180 tyś. zł. Radny uważa, że w przyszłym roku będzie to kwota podobna, na chwilę obecną 

nie zna jeszcze tej kwoty. Zapytał, czy są pytania do projektu programu. 

Radny Władysław Kanka – zapytał, czy w przedstawionym programie są wprowadzone jakieś istotne 

zmiany, w porównaniu do programu z poprzedniego roku.  
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Czerwiński – poinformował, że  znacznych zmian nie ma. 

Istotna zmiana to to, że od stycznia przyszłego roku zostanie uruchomiona nowa świetlica 

socjoterapeutyczna w Trąbkach Wielkich. Dodał, że do tej pory były cztery świetlice: w Czerniewie, 

Mierzeszynie, Kłodawie i  Sobowidzu, a od nowego roku dochodzi piąta świetlica w Trąbkach 

Wielkich. Innych zmian nie ma. 

Radna Wioleta Frydrych – zapytała, czy komisja będzie robiła coś w kierunku nowego problemu, który 

od niedawna pojawił się a mianowicie uzależnienia od technologii wśród dzieci; 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Czerwiński – poinformował, że tak. Podał, że są ujęte 

różnego rodzaju oferty do realizacji we współpracy ze szkołami borykającymi się z tego typu 

problemami. Już jedna ze szkół zwracała się do komisji o zapewnienie funduszu na tego typu szkolenie.  

Radny Sławomir Mazurek – zapytał, czy zadani te są realizowane tylko na terenie świetlic 

socjoterapeutycznych, czy również w świetlicach, na terenie poszczególnych sołectw. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Czerwiński – podał, że są to zadania, które realizowane są na 

terenie szkół i na terenie świetlic socjoterapeutycznych, które znajdują się w szkołach. Sołtysi 

natomiast,  zwracają się do komisji o dofinansowanie do różnego rodzaju zajęć, zabaw, czy wyjazdów 

socjoterapeutycznych.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały. Pytań nie 

zgłoszono. Odczytano treść uchwały.  

Następnie Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały  

 W głosowaniu udział bierze 15 Radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/16/2018 w powyższej 

sprawie. Szczegóły głosowania w załączniku do protokołu.  

 

Ad 6 Sprawozdanie Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy; 

Wójt Gminy poinformował, że od ostatniej sesji Rady Gminy uczestniczył m.in: 

− w spotkaniu z firmą Orange, w sprawie lepszego odbioru sieci komórkowych dla mieszkańców 

sołectwa Kłodawy;  

− w spotkaniu z pracownikami Urzędu Gminy w sprawach prowadzonych inwestycji; 

− w  uroczystość Święta Patrona Szkoły w Szkole Podstawowej w Mierzeszynie im. Jana Pawła 

Aeltermanna;  

− w urodzinach 90+ i jubileuszach pożycia małżeńskiego;  

− w wizycie u najstarszej mieszkanki Gminy; 

− w zorganizowanym szkoleniu w zakresie finansów publicznych i w sprawie zmiany ustawy o 

samorządzie gminnym; 
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− podpisał umowę na program dla przedszkolaków na tworzenie dodatkowych miejsc 

przedszkolnych;  

− w spotkaniu z Dyrektorem Regionalnym Lasów Państwowym w sprawie współpracy przy 

wspólnych inwestycjach; 

− razem z Fundacją „Pan Władek” odwiedził rodzinę w Pruskiej Karczmie, celem obejrzenia ich 

warunków mieszkalnych. Obecnie, stara się o pozyskanie środków na budowę nowego domu dla tej 

rodziny.  

− w spotkaniu z Radnymi Sejmiku z Panią Magdą Sroką i Panem Karolem Guzikiewiczem; 

− w spotkaniu w Starostwie Powiatu Gdańskiego  w sprawie rozbudowy szkoły specjalnej w Warczu;  

− w spotkaniu z mieszkańcami Gołębiewa Wielkiego i tzw. „cegielni” w sprawie decyzji na 

przetwarzanie odpadów komunalnych. Obecnie są przekroczone normy dotyczące prawdopodobnie 

pylenia; 

− we współpracy z Fundacją „Pan Włodek” zorganizowano paczki dla wszystkich dzieci w szkołach z 

terenu Gminy Trąbki Wielkie z okazji „Mikołajek”   

− w akcji pn. „Szlachetna paczka”  – dwie rodziny otrzymały ok. 30 paczek. Wójt podziękował 

wszystkim zaangażowanym w tym temacie. 

− Poinformował, że wydana został kolejna książka  „ Dzieje Trąbek Wielkich” 

− złożył wniosek do komisji ds. bezpieczeństwa, żeby zajęła się tematyką żwirowni,   

− uczestniczył w posiedzeniach komisji ROŚiSS; 

− uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym z okazji  XX lecia UKS KOSYNIER 

− w spotkaniu ze Stowarzyszenia LGD Trzech Krajobrazów, w sprawie możliwości sponsorowania 

gminnych przedsięwzięć, 

− w posiedzeniu Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii 

− w spotkaniu w sprawie planowanego stołu wigilijnego  

− w spotkaniu z Radą Społeczną przy Gminnym Ośrodku Zdrowia;  

Kolejno Wójt poinformował, o odbytych przetargach, tj: 

− przetargi na wywóz odpadów komunalnych,  

− przetarg na budowę ścieżki rowerowej,  

− przetarg na zakup paliwa, 

− przetarg na energię elektryczną; 
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Kolejno poinformował o wydanych zarządzeniach – w sumie 7. 

Ad 7 Zapytania radnych do sprawozdania Wójta Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania do wystąpienia Wójta Gminy. 

Radny Władysław Kanka – podał, że wartościowe  jest działanie promocji gminy poprzez wydania książek 

poszczególnych sołectw. Zapytał, czy będą kolejne wydania. 

Wójt Gminy – poinformował, że będą opracowania dla wszystkich miejscowości na terenie Gminy. 

Najbliższe wydanie będzie dla sołectwa Kłodawy, kolejne dla sołectwa  Ełganowo.  

Radny Grzegorz Żukowski – nawiązał do spotkania Wójta Gminy z mieszkańcami Gołębiewa Wielkiego i 

tzw. „cegielni”. Przypomniał o poruszanym na tym zebraniu kwestii problemu drogi dojazdowej do cegielni i 

ustawienia motyw znaku na tej drodze o zakazie zatrzymania się. Zapytał,  na jakim jest to etapie . 

Pan Karol Kozak Kierownik ZGKiM – podał, że jest to zgłoszone do realizacji. 

Radny Ryszard Budzyński – również nawiązał do spotkania Wójta z mieszkańcami Gołębiewa Wielkiego. 

Zapytał, jakie odpady do tego tartaku są przywożone i w co są przetwarzane. 

Wójt Gminy – zaproponował, aby temat ten szczegółowo omówić na posiedzeniu Komisji Rolnictwa 

Ochrony  Środowiska i Spraw Społecznych. Dodał, że odpady mają swoje symbole, nie jestem w stanie o 

tym teraz powiedzieć.  

Radny Władysław Kanka – zwrócił się do obecnych radych powiatowych. Podał, że ruszyła budowa 

chodnika, ale cała realizacja się zatrzymała. Zapytał, co było powodem. 

Pani Dorota Bąk Radna Powiatu Gdańskiego – poinformowała, że w tym roku były realizowane dwie 

inwestycje: chodnik  w Cząstkowie i w Trąbek Małych. Pani Radna Powiatu zapewniła, że w najbliższym 

czasie postara Radnemu udzielić odpowiedź odnośnie ilości procentowego wykonania chodnika w Trąbkach 

Małych.  

Wójt Gminy – poinformował, że te obie inwestycje Gmina dofinansowujemy w skali: 50 do 50. Dodał, że  

na przyszły rok Gmina  nie ma jeszcze żadnych uzgodnień co do inwestycji powiatowych Podał, że jak 

jakiekolwiek będą już znane, to zostaną one Radzie przedstawione.  

Radna Wioleta Frydrych – nawiązała do wybudowanego odcinka chodnika w Trąbkach Małych. Podała, że 

powstało tam nowe  przejście dla pieszych. W miejscu tym  brakuje oświetlonia. Zapytała, czy będzie ono 

tam zrobione.  

Wójt Gminy – przyznał, że faktycznie w miejscu tym jest niebezpiecznie. Podał, że w tym roku nie 

zaplanowano tam oświetlenia. Dodał, że w przyszłym roku będzie należało środki na ten cel zabezpieczyć. 

Radny Krystian Sadowski – zapytał radnych powiatowych o chodnik przy ul. Gdańskiej w stronę do 

cmentarza. Podał,  że stan tego chodnika jest straszny, dodatkowo  nie jest on oświetlony, jest tam ciemno, są 
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dziury, można sobie nogi połamać. Prosi, aby pomyśleć o oświetlenie tego chodnika.  

Pan Józef Sroka Radny Powiatu Gdańskiego – przyznał, że stan techniczny tego chodnika jest straszny. 

Będzie miał na uwadze, aby go poprawić. Stwierdził, że był on wybudowany w sposób prowizoryczny.   

Pan Tomasz Kempa Radny Powiatu Gdańskiego – nawiązał do spotkania Wójta Gminy z mieszkańcami 

Gołębiewa Wielkiego. Podał, że również był obecny na tym spotkaniu. Zasięgnął informacji w Starostwie 

Powiatu Gdańskiego w sprawie ilości przetwarzanych tam odpadów. Podał, że pierwsza decyzja, która była 

wydana w 2015r. przewidywała przerabianie 5 tyś. ton, a kolejna już decyzja starosty, która została wydana 

w marcu br.  podwyższa tę pulę do 50 tysięcy ton. Stwierdził, że jest to sprawa rozwojowa. Podał, że od 

niedawna został Przewodniczącym Komisji Ochrony Środowiska w Radzie Powiatu Gdańskiego i 

korzystając dzisiaj z okazji zaproponował, aby zorganizować wspólne spotkanie Komisji Ochrony 

Środowiska  Rady Powiatu Gdańskiego z Komisją Rolnictwa Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Trąbki Wielkie w tym właśnie temacie.  

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński – podał, że Rada Gminy Trąbki Wielkie  jest otwarta na 

takie spotkanie. Uważa, że współpraca dwóch samorządów na pewno przyniesie owoce.  

Wójt Gminy Błażej Konkol – podał, że zmartwił Go fakt, że Inspektor Ochrony Środowiska wydał decyzję 

na przetwarzanie właśnie takiej ilości odpadów. Prosi, aby te decyzje środowiskowe komisje na posiedzeniu  

dokładnie przeanalizowały.  

Radny Michał Studziński – zapytał o inwestycję dotyczącą budowy linii szerokopasmowej 400kV. Zapytał, 

na kiedy przewiduje się koniec tej inwestycji, kiedy liniami tymi popłynie prąd.  

Wójt Gminy  - podał, że nie ma jeszcze daty ostatecznego odbioru. Inwestycja ta cały czas trwa.   

Radny Jan Selka – skierował prośbę do radnych powiatowych, aby zorientowali się, na jakim etapie jest 

temat żwirowni w Czerniewie. Podał, że ze żwirowni tej żwir był wywożony, potem przestali go wywozić. Z 

tego co radny zdążył się zorientować, to kopali w miejscu, gdzie nie było zgody. Radny chciałby wiedzieć na 

jakim to jest etapie. Proponuje, aby temat ten omówić na wspólnie zaplanowanym spotkaniu komisji.  

Przewodniczący Rady Gminy – podał, że przygotujemy propozycje spotkania wspólnego naszych komisji. 

Dodał, że zostaną przygotujemy tematy do omówienia na wspólnym spotkaniu.  

Ad 9 Zapytania i wnioski  sołtysów; 

− Pan Krzysztof Pepliński Sołtys wsi Domachowa – zapytał, kto wydaje zgodę na budowę anteny. Dodał, 

ze anteny powstają a nikt o zamiarze budowy anteny nie informuje.  

− Przewodniczący Rady Gminy – podał, że  zmieniło się prawo, tego typu inwestycje nie wymagają zgody 

Gminy. Nie działa to już na zasadzie pozwolenia na budowę a na zasadzie zgłoszenia. Stwierdził, że 

pytanie to należy zadać w Starostwie.  

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja w trakcie której Przewodniczący Rady Gminy zaproponował 

Wójtowi Gminy, aby sprawdzić kto wydaje zgodę.  

− Radny Jan Selka – poinformował, że taka sama antena co w Mierzeszynie, powstała w Kleszczewie. 
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Antena ta powstała bez powiadomienia sąsiada. Mieszkańcy dzwonią i pytają co to jest za antena. Radny 

osobiście  dzwonił do Starostwa Powiatu Gdańskiego i nikt nic nie wie.   

− Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił się do Wójta Gminy o przygotowanie procedury powstawania 

takich anten. Zaproponował, aby na kolejnej sesji Rady Gminy Wójt przedstawił tę procedurę. 

− Radna Wioleta Frydrych – zapytała, do kogo należy zgłaszać awarie oświetlenia.  

− Wójt Gminy – podał, że wszelkie awarie oświetlenia należy zgłaszać do pracownika Urzędu Gminy.   

− Przewodniczący Rady Gminy – podał, że Wójt poproszony był do Polskich Mediów w sprawi braku 

zasilania w wodę mieszkańców w Mierzeszynie. Dodał, że kwestia ta, była poruszana na komisji 

ekonomicznej. Zaproponował, aby ZGKiM zdiagnozował, ile jest takich sytuacji na terenie gminy, gdzie 

nie ma wybudowanego wodociągu. Zaproponował, aby taką informację przygotować na posiedzenie 

Komisję Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Trąbki Wielkie..  

− Wójt Gminy – podał, że są dwa sposoby dostarczania wody, albo wodociąg gminny, albo przyłącze 

własne. Podał, że Gminie zostało ok 2% mieszkańców, którzy nie mają wody. Zaznaczył, że zdecydowana 

większość mieszkańców, która nie ma wodociągu,  mają własne ujęcia wody.  

− Radna Wioleta Frydrych – nawiązała do braku znaku ograniczającego prędkość do 40km/h przez 

miejscowość Trąbki Wielkie.  Zapytała, czy coś w tej kwest będzie zrobione. 

− Wójt Gminy – poinformował, że zostało wysłane ponowne pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich, o 

usytuowanie fotoradaru prędkości. Trudno Wójtowi określić, czy będzie taki fotoradar przewidziany w 

Trąbkach Wielkich.  

− Radna Wioleta Frydrych – zwróciła uwagę, że do tej pory był znak ograniczający prędkość przez 

miejscowość  dla samochodów ciężarowych. Znak po remoncie drogi nie został ustawiony na swoim 

miejscu. Radna zwróciła uwagę, że samochody ciężarowe jeżdżą z nadmierną prędkością przez 

miejscowość Trąbki Wielkie i jest niebezpiecznie.  

− Radny Jan Selka – zaproponował, aby zwrócić się z pismem o pełne skrzyżowanie świetlane ulicy 

Gdańskiej z ul. Kunegundy Pawłowskiej. Radny uważa, że takie skrzyżowanie świetlne rozwiąże 

problem i  spowolni  ruch.  

− Pan Krzysztof Barański Sołtys wsi Zaskoczyn – zapytał jakie są kryteria, według których Gmina 

zamieszcza na słupach gminnych ozdoby sołeckie. Sołtys przyznał, że  ładnie to wygląda, ale w sołectwie 

Zaskoczyn nie ma ani jednej takiej ozdoby a mieszkańcy o to pytają, zwłaszcza w perspektywie 

oczekiwania na pierwszą rocznicę, gdzie nie ma światła w świetlicy, a na nowy osiedlu w Zaskoczynie, 

nie ma ani jednej latarni. Podał, że projekt na wybudowanie oświetlenia na osiedlu w Zaskoczynie, który 

powstał z pieniędzy sołeckich zakłada, że koszt tej inwestycji wyniesie ok 260 tyś. zł. Biorąc pod uwagę 

wielkość funduszu sołeckiego, który opiewa na kwotę 20 tyś. zł  uda się to oświetlenie mieszkańcom 

wybudować w perspektywie 13 lat. Może wtedy, jak będą lampy, to Gmina powiesi ozdoby świąteczne. 

Dodał, że przykrym faktem jest to, że są sołectwa, mieszkańcy w Gminie kategorii „B”   

− Wójt Gminy – wyjaśniając podał, że kryteria, które należy brać pod uwagę, to ilość posiadanych przez 

Gminę ozdób świątecznych. Ilość ozdób jest ograniczona, ponieważ ozdoby te, są bardzo drogie i to, co 

jest, to ulokowane jest w największych miejscowościach. 
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− Radny Jan Selka – zapytał sołtysa wsi Zaskoczyn, z czego wynikło, że przez rok czasu nie ma prądu w 

świetlicy. Nie jest radnym z tego rejonu, ale jak dochodzą jego słuchy, że ktoś podejmuje sam decyzje, to 

chciałby wiedzieć z czego to wynikło.  

− Pan Krzysztof Barański Sołtys wsi Zaskoczyn – podał, że wynikło to z działalności GOKSiR w Trąbkach 

Wielkich.  

− Sołtys wsi Kleszczewa Jan Selka – zapytał,  kto zadecydował, że prąd do świetlicy w Zaskoczynie ma 

zostać podłączony pod ziemią. Dodał, że prąd szedł nad ziemią, przyjechała Straż Pożarna, która ścięła 

gałąź, bo zerwały się drutu. Dlaczego nie zostało to zrobione na takiej zasadzie jak było.   

− Pan Krzysztof Barański Sołtys wsi Zaskoczyn – podał, że jest zwolennikiem, aby kabel elektryczny szedł 

pod ziemią. Po pierwsze, gwarantuje to, że nie będzie kolejnej awarii np zerwania linii, a  po drugie 

elektryk, który miał naprawiać zerwaną linię, stwierdził, że będzie problem z zamontowaniem nowego 

masztu na dachu świetlicy, bo obecny nie jest do tego dostosowany. Na koniec wypowiedzi sołtys dodał, 

że obecnie normą jest wykonywanie przyłączy ziemnych.   

− Sołtys wsi Kleszczewa Jan  Selka – zapytała, czy ktokolwiek  zrobił kosztorys takiego przyłączenia.  

− Przewodniczący Rady Gminy – zaproponował, aby pytanie to zostawić bez odpowiedzi. Podsumowując 

powyższą dyskusję podał, że intencją radnego było to, aby przywrócić przyłącze takie jak było a dopiero 

kolejno szukać rozwiązania ziemnego. Wówczas, nie byłoby rocznego oczekiwania przez Gminę na prąd. 

Stwierdził, że była to błędna decyzja. W świetlicy przez rok czasu nie ma prądu i oczywiście, nie jest to z 

winy Gminy.    

− Pan Leszek Orczykowski – podał, że po awarii, która miała miejsce przy instalacji elektrycznej 

podjęliśmy taką a nie inną decyzje, poprzez zgłoszenie to do Zakładu Energetycznego. Procedura jest taka 

jaka jest. Zaznaczył, że w Zakładzie Energetycznym pracuje mieszkaniec Zaskoczyna, który jest w 

Radzie Sołeckiej i który na prośbę Sołtysa zadeklarował  się pomóc w załatwieniu tego przyłącza. 

Szybkość załatwienia tej sprawy jest długa. W dniu dzisiejszym została podpisana umowa do wykonania 

tego przyłącza.  Pan Dyrektor myśli, że w przyszłym tygodniu będzie to już wykonanie.  

− Pan Krzysztof Barański Sołtys Zaskoczyn – nawiązał do wypowiedzi Radnego Jana Selke.  Stwierdził, że 

przywracanie starego przyłącza i kolejno robienie nowego przyłącza ziemnego, to jest podwajanie 

kosztów. Dodał, że rozmawiał z innym pracownikiem energii, który powiedział, że gdyby rzeczywiście 

ktoś się tym przyłączem zainteresował, to ten prąd w świetlicy mógłby być pół roku temu a nie teraz, jak 

jest śnieg i mróz, kiedy nie da rady się tego robić. Fizycznie, przyłącze jest zrobione ponad dwa tygodnie 

temu a teraz, znowu jest problem z dokumentacją. Pan Dyrektor wie, że zgłoszenie dokumentacji zostało 

przez GOKSiR dostarczone nie tam, gdzie powinno być. Dodał, ze nie jest to wina sołtysa. W Zakładzie  

Energetycznym nikt nie będzie z sołtysem rozmawiał na temat przyłączenia prądu do świetlicy. Dodał, ze 

nie chodzi o dodatkowe zakupy przez Gminę ozdób a o to, aby Gmina postawiła słup oświetleniowy, aby 
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paliła się w sołectwie latarnia nie tylko na Boże Narodzenia, ale przez cały rok.  

− Przewodniczący Rady Gminy – zamknął dyskusję w powyższym temacie. Stwierdził, że można było 

przywrócić przyłącze tak jak było, a dopiero potem, szukać innego rozwiązania. Stwierdził, że wówczas 

nie byłoby tego tematu.   

Ad 10 Zamknięcie sesji zwyczajnej.  

Przewodniczący Rady Gminy – podziękował wszystkim za czynny udział. Zamknął III zwyczajna 

sesję Rady Gminy.  

 

Protokołowała:                  Przewodniczący Rady Gminy: 

Katarzyna Czyż                      Zbigniew Leszczyński     

 

Załączniki: 

11..  Lista obecności radnych, sołtysów i gości,  

22..  Porządek sesji 

33..  Uchwały podjęte na sesji – nr III/13/2018- III/16/2018 

 

 


